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بیمه ها باید از واکسن ایرانی آنفلوانزا حمایت کنند
دبیر ستاد توسعه اقتصاد دانش بنیان ســامت معاونت علمی و فناوری ریاست 
جمهوری گفت: واکســن ایرانی آنفلوانزا، حاصل تاش متخصصان دانش بنیان 

کشور بوده و نیازمند حمایت سازمان های بیمه گر است.
به گزارش مهر، مصطفی قانعی افزود: واکســن نوترکیب آنفلوانزای فصلی را در 
شــرایطی در کشور تولید کردیم که ایران صاحب دومین فناوری تولید واکسن 
در دنیا است.وی ادامه داد: از آنجا که اکنون به این موفقیت دست پیدا کردیم، 
محصول نهایی در اختیار هموطنان قرار دارد و حمایت های لازم باید از ســوی 

بازار، مصرف کنندگان و متقاضیان واکسن صورت گیرد.
قانعی با بیان اینکه معاونت علمی و فناوری حمایت لازم را انجام داده ولی بخشی 
از این حمایت ها در حوزه وظایف وزارت بهداشــت و بیمه های درمانی اســت، 
تاکید کرد: در برخی از کشورهای دنیا، پوشش واکسیناسیون های دولتی خیلی 
بیش از چیزی است که در ایران داریم.وی افزود: الان فقط یکی از سازمان های 
بیمه گر پوشش می دهد و به اعتقاد من با این شیوه پوشش حمایتی بیمه های 

درمانی، متقاضیان تحریک نمی شوند که واکسن ایرانی استفاده کنند.
قانعی گفت: من به عنوان متخصص ریه با چندین بیمار شدید مبتا به آنفلوانزا 
بعد از ایام اربعین مواجه شدم؛ بی شک باید به گونه ای برنامه ریزی می شد که 
واکسیناســیون علیه آنفلوانزا قبل از اربعین در کشور انجام می گرفت.وی تاکید 
کرد: این وظیفه تنظیم گری است که باید به موقع اقدام لازم را جهت حمایت از 
تولید کننده داخلی واکسن انجام دهد. همچنین بیمه ها باید به موضوع حمایت 
از واکســن تولید داخل به عنوان ابزاری برای پیشگیری از بیماری توجه کنند 

و به آن بپردازند.

یک معلم در شهریار
 با خودرو دانش آموزان دختر را زیر گرفت 

یکی از معلمان خانم ســوار بر خودرو شاســی بلند جک اتومات همسرش وارد 
مدرسه و به دلایلی که هنوز مشخص نیست وارد صف دانش آموزان می شود.

رئیس آموزش و پرورش شــهریار در استان تهران گفت: چهار دانش آموز دختر 
مقطع متوسطه در مدرسه فاز یک اندیشه شهریار بر اثر زیرگرفتن معلم مصدوم 

و روانه بیمارستان شدند.
 به گزارش همشــهری آناین، محمد اکرمی گفت: صبــح روز ۸ مهرماه دانش 
آموزان دبیرســتان دخترانه کوثر در فاز یک اندیشه، خیابان ارغوان نهم، هنگام 
مراســم صبحگاهی شــاهد حادثه ای تلخ بودند، یکی از معلمان خانم سوار بر 
خودرو شاســی بلند جک اتومات همســرش وارد مدرسه و به دلایلی که هنوز 
مشخص نیســت وارد صف دانش آموزان می شود.  وی اظهار داشت: این معلم 

بازداشت شده و علت حادثه از سوی مراجع ذیصاح در دست بررسی است.

توسعه و تجهیز مراکز فرهنگی منطقه ۱۴
شهردار منطقه ۱۴ طی رصد مراکز فرهنگی و آموزشی محات ۲۱ گانه، دستور 

توسعه و تجهیز سراهای محات  و  مراکز فرهنگی این منطقه را صادر کرد.
به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه ۱۴، امیریزدی در راستای دسترسی 
بهتر و ارائه خدمات فرهنگی، آموزشــی و ورزشی کیفی تر به شهروندان ضمن 
بررســی ظرفیت های منطقه دستور رفع چالش ها و نوسازی و تجهیز این مراکز 

را  صادر کرد. 
وی ضمن بازدید از ســراهای محات با اشــاره بر اهمیت مشارکت افراد دارای 
معلولیت برای دســتیابی به توســعه فراگیر، عادلانه و پایدار، بر مناسب سازی 
ســراهای محله منطقه برای تسهیل اســتفاده توانیابان منطقه و مشارکت در 
فعالیت های اجتماعی، فرهنگی و آموزشــی  در کنار ســایر اقشــار تاکید کرد. 
نوسازی و تجهیز مجموعه بهاران نیز از دیگر اولویت هایی است که مورد دستور 

کار شهردار منطقه قرار گرفت.

۲۳ هزار کلاس درس فاقد معلم است
یک عضو کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس شــورای اســامی گفت:  در 
شرایطی که یک هفته از شروع آغاز سال تحصیلی جدید می گذرد بیش از ۲۳ 
هزار کاس درس فاقد معلم هستند و باید مجلس شورای اسامی به این موضوع 

و وضعیت نابسامان در آموزش و پرورش ورود کند.
به گزارش ایسنا، محمد وحیدی در جلسه علنی صبح دیروز مجلس در تذکری 
اظهار کرد: مهرماه و آغاز ســال تحصیلی را شاهد هستیم اما بیش از ۲۳ هزار 
کاس درس فاقد معلم اســت آن هم در شــرایطی که قانون اجازه استفاده از 
معلمان بازنشسته را داده است اما بازنشستگان استقبال نمی کنند چون پاداش 

دو سال گذشته شان را نگرفته اند.
وی اضافــه کرد: از طرف دیگر قانون مهرآفرین اجرا نشــده و اجازه نمی دهند 
خرید خدمات آموزشی هم در کاس ها درس بدهند، سوال این است که وظیفه 
مجلس شورای اســامی و دولت چیست؟ معلمی که دو سال گذشته بازنشسته 
شــده و پاداش نگرفته طبیعتا استقبالی از بازگشــت به کاس درس را ندارد 
وضعیت به گونه ای اســت که بچه ها در کاس ها ســرگردان هستند.این عضو 
کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسامی بیان کرد: درباره وضعیت 
استخدامی آزمون آموزگاری سوالی از وزیر آموزش و پرورش مطرح کردم که باید 

درباره وضعیت نابسامانی در آموزش و پرورش پاسخ دهد.
محمد باقر قالیباف رئیس مجلس شــورای اســامی در پاسخ به تذکر وحیدی 
اظهار کرد: این نکته مهمی اســت، این روزها پیغام های زیادی به نمایندگان در 
این باره می گویند، من خودم پیگیر هســتم. وزیر آموزش و پرورش هم به این 
موضوع توجه کند که در اول ســال تحصیلی باید کاس های مدارس مشکلی 

نداشته و دانش آموزان از درس عقب نیفتند.

کاهش دمای هوا از چهارشنبه

بر اساس اعام اداره کل هواشناسی استان تهران وضعیت جوی این استان وزش 
باد خیلی شدید و خیزش گرد و خاک در نیمه جنوبی و غربی استان با احتمال 
نفوذ گرد و غبار انتقالی از اســتان های مجاور همچنین کاهش نســبی دما از 

چهارشنبه )۱۲ مهرماه( پیش بینی می شود.
به گزارش ایســنا، بر اســاس بررسی نقشــه های پیش یابی و تحلیل الگوهای 
همدیدی وضعیت جوی اســتان تهــران طی پنج روز آینده آســمان صاف تا 
نیمه ابری، در بعضی ســاعت ها همراه با وزش باد، در ارتفاعات و نواحی جنوبی 

گاهی با افزایش سرعت وزش باد پیش بینی می شود.
از عصر امروز تا روز پنجشنبه )۱۰ تا ۱۳ مهر( با افزایش شرایط ناپایداری جو در 
بعضی ساعات به ویژه دوشنبه شب و چهارشنبه شب تا پنجشنبه وزش باد شدید 
در سطح استان و وزش باد خیلی شدید و خیزش گرد و خاک در نیمه جنوبی و 
غربی استان با احتمال نفوذ گرد و غبار انتقالی از استان های مجاور و کاهش دید 
و کاهش کیفیت هوا مورد انتظار است. طی روز پنجشنبه با نفوذ سامانه بارشی 
در بخش های شــمالی استان به ویژه ارتفاعات، افزایش ابرناکی و بارش پراکنده 
باران گاهی رگبار و رعد و برق پیش بینی می شود.طی امروز و فردا افزایش نسبی 

دما و روزهای چهارشنبه و پنجشنبه کاهش نسبی دما رخ خواهد داد.
براســاس این گزارش، آسمان تهران امروز )۱۰ مهر( کمی ابری تا نیمه ابری، در 
بعد از ظهر افزایش باد با حداقل دمای ۲۰  و حداکثر دمای ۲۹ درجه سانتیگراد 
و در روز سه شنبه ) ۱۱ مهر( کمی ابری و از بعد از ظهر افزایش ابر و گاهی وزش 
باد شــدید با حداقل دمای  ۱۹ و حداکثر دمای ۳۰ درجه سانتیگراد پیش بینی 

می شود.
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انتظامی

شهری

آموزش

هواشناسی

گروه اجتماعی – ســعید تهرانی: رئیس 
ســازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور در 
نشســت خبری دیروز در تشریح فعالیت های 
ســازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور در 
دوره جدید ریاســت، اظهار کــرد: با تصویب 
شورای مرکزی سازمان نظام روانشناسی، قرار 
بر این است که ازالان به بعد، صدور پروانه کار 

تخصصی در سازمان طی دو مرحله رخ دهد.
علی فتحی آشتیانی افزود:قصد داریم در یک 
روز بــا برگزاری این آزمون وضعیت کاری فرد 
متقاضی مشخص شود و پیش بینی برگزاری 
دو آزمون در سال را دادیم که یکی در دی ماه 
سال جاری و دیگری در خرداد سال بعد باشد.
وی اضافه کرد: افراد انتخاب شــده در آزمون 
در مصاحبه شــرکت کرده و در نهایت ظرف 
دو ماه تعییــن تکلیف پرونده صاحیت حرفه 
ای مشخص شــود.گام بعدی ما اصاح قانون 
ســازمان نظام روانشناسی و مشــاوره است. 
ضعف های شــدید در این قانون است که باید 

اصاح شود.
 فتحی آشــتیانی در بخش دیگر سخنان خود 
با بیان اینکه درحــال حاضر ۷۰ درصد مردم 
نمی توانند به روانشناس مراجعه کنند، توضیح 
داد: باید گفت به نفع ما روانشناسان است که 
بیمه برای مراجع نداشته باشیم اما بخش قابل 
توجهی از جامعه ما یعنــی حدود ۷۰ درصد 
مردم نمی توانند به روانشــناس مراجعه کنند، 
بنابرایــن اگر دنبال تحت پوشــش بیمه قرار 
گرفتن خدمات روانشناسی و مشاوره هستیم 
به خاطر خودمان نیســت بلکه به خاطر مردم 

است.
رئیس ســازمان نظام روانشناســی و مشاوره 
کشــور گفت: تحقیقات متعددی انجام شده 
که نشــان می دهد حــدود ۲۰ درصد جامعه 
ما مشکات روانشــناختی دارند و باید به داد 
اینها رسید، از این رو چاره ای نداریم جز اینکه 
بیمه را جــدی بگیریم. به طور جدی از دولت 
می خواهم در این حوزه به ما کمک کند تا این 

اتفاق رقم خورد.
 وی توضیح داد: در دفترچه معروف به دفترچه 
کالیفرنیا که وزارت بهداشــت دارد، آیتم هایی 
مشــخص کردند که اگر این خدمات توســط 
روانشناس بالینی و ســامت ارائه شود، بیمه 
حمایت می کند اما تعداد و نوع این خدمات کم 
است. باید این را گسترش دهیم چراکه خیلی 
از گرایشات ما مثل گرایش تربیتی یا کودکان 
اســتثنایی هم در واقع در حوزه سامت قرار 
دارند. باید با بیمه و وزارت تعاون در این راستا 

وارد مذاکره شویم و بحث بیمه را حل کنیم.

فتحــی آشــتیانی دربــاره نحوه برخــورد با 
روانشــناس نماها، توضیح داد: رســانه خیلی 
می تواند در این زمینه کمک کند. در دوره قبل 
لیستی در این زمینه تهیه و اسامی روانشناس 
نماها در سایت بارگزاری شد. مردم می توانند 
این اسامی را ببینند اما رسانه باید بر روی این 
امر کار کند تا مــردم بدانند کدام خانم یا آقا 
مدرک روانشناســی ندارد و مشاور نیست. ما 
تــا حدی می توانیم ایــن کار را پیش ببریم و 
اســامی را منتشــر کنیم اما اطاع رسانی کار 

رسانه است.
رئیس ســازمان نظام روانشناســی و مشاوره 
کشــور با بیــان اینکه در حــال حاضر حدود 
۲۰ هزار عضو ســازمان دارای پروانه حرفه ای 
هستند، توضیح داد: سازمان بیش از ۷۵ هزار 
عضو دارد که تنها ۲۰ هزار نفر پروانه گرفته اند. 
از میان این ۲۰ هزارعضو دارای پروانه، حدود 
۱۱ هــزار نفر از طریــق درگاه ملــی پروانه 
گرفته اند و حدود ۸۰۰۰ نفر از سازمان پروانه 
گرفته اند. در واقع ایــن ۱۱ هزار نفر از لحاظ 
مصاحبه روانشناختی ارزیابی نشده اند که باید 

فکری برای این افراد کنیم.
نحوه نظارت بر فعالیت روانشناسان

 فتحی آشــتیانی درباره فرآیند صدور پروانه 
حرفه ای نیز افزود: همــکاری موثری با درگاه 
ملی مجوزها خواهیم داشــت و مشکلی با این 
درگاه نداریــم اما ایــن درگاه باید نکات ما را 
بپذیرد که ما می خواهیم شاخص های یاد شده 
پروانه را صــادر کنیم. از طرفی پس از گرفتن 
پروانه نیز افــراد باید امتیاز بازآموزی از طریق 
شــرکت در کنگره ها، گارگاه هــا و دوره های 
بازآموزی که از ســوی خود ســازمان برگزار 

می شود کسب کنند.
 وی بــا بیــان اینکه بایــد بــر روی فعالیت 
روانشناسان دارای پروانه نظارت داشته باشیم، 
افزود: نظارت ما به دو شکل پیشینی و پسینی 
باید انجام شود. در نظارت پیشینی چند مساله 
مد نظر ماســت، از جمله اینکــه افراد حداقل 
مدرک ارشــد یا دکترا داشــته باشــند، عضو 
سازمان باشند، حد نصاب نمره آزمون را کسب 
کرده و در مصاحبه روانشناختی شرکت کرده 
باشند.  فتحی آشــتیانی افزود: بعد از آن نیز 

باید نظارت پسینی داشته باشیم. این نظارت 
در سه شــکل انجام می شــود. اول خود فرد 
ســالانه باید به ما درباره فعالیت خود گزارش 
دهد و گزارش خودارزیابی را به ســازمان ارائه 
دهد. دوم اینکه فرصتی فراهم کنیم مراجعین 
روانشناســان را ارزیابی کنند و امکان این امر 
را در سایت ســازمان فراهم کنیم. سوم اینکه 
ارزیابان و بازرسان ما از مراکز بازرسی و بازدید 

داشته باشند.
رئیس ســازمان نظام روانشناســی و مشاوره 
کشــور درباره تعرفه های خدمات روانشناسی 
و مشــاوره، توضیح داد: در حال حاضر تعرفه 
خدمــات روانشناســی و مشــاوره از ســوی 
متخصص دارای مدرک ارشد ۲۳۰ هزار تومان 
و از سوی متخصص دارای مدرک دکتری ۲۷۰ 
هزار تومان مصوب شده است اما این تعرفه ها 
جوابگــوی مخارج دفتر و مراکز نیســت. این 
واقعیت است و باید به فکر همکاران باشیم تا 

بتوانند هزینه های دفتر را تامین کنند.
 از ســوی دیگر همین مبالغ برای مردم زیاد 
اســت که باید در صدد محقق شدن بیمه این 

خدمات باشیم. با این حال درصد قابل توجهی 
از همــکارن ما همین تعرفه هــا را هم رعایت 
نمی کنند. سعی می کنیم شرایط مناسب تری 
را فراهــم کنیم تا تعرفه هــای غیر معمول در 

مراکز دریافت نشود.
فتحی آشــتیانی گفت: در حــال حاضر بیش 
از ۱۵۰ هزار دانشــجو در دانشــگاه های تحت 
نظارت وزارت علوم و بهداشت در هر سه مقطع 
تحصیلی در رشته روانشناسی و مشاوره داریم 

که اغلب آنها در مقطع کارشناسی هستند. 
بیش از ۳۰ هزار دانشجوی ارشد و دکتری در 
رشته روانشناسی و مشاوره در همه دانشگاها 
داریــم. برخی واحدهای دانشــگاه پیام نور و 
آزاد اســاتید کافــی برای این رشــته ندارند. 
برخی دانشجویان بدون کنکور وارد این رشته 
 شــده اند که این مســائل نباید برای رشته ای

 مثل روانشناســی رخ دهد چراکه حساسیت 
خاصــی دارد. نمی توان جامعــه را در اختیار 
کسی قرار داد که از بنیه قوی علمی برخوردار 
نیســت. باید این رشته را در دانشگاه مدیریت 

کنیم.

معاون بهداشت وزارت بهداشت در پیامی بمناسبت روز جهانی سالمند، نسبت به 
افزایش ۲ برابری جمعیت ســالمندی در کشور طی ۲۰ سال آینده هشدار داد و 
گفت: این در حالی است که در بسیاری از کشورهای توسعه یافته جهان، دو برابر 

شدن جمعیت سالمندی در طول بیش از ۱۰۰ سال اتفاق افتاده است.
به گزارش ایســنا، بنابر اعام وزارت بهداشت، در پیام دکتر حسین فرشیدی به 
مناسبت روز جهانی سالمند آمده است: »ضمن گرامیداشت روز جهانی و هفته 
ملی تکریم سالمندان، برای سالمندان گرانقدر کشور که به منزله یک ثروت ملی 
بوده و در حفظ و انتقال گنجینه فرهنگ ایرانی-اسامی و همبستگی بین نسلی 

دارای جایگاهی والا هستند، آرزوی سامت دارم.
افزایش امید به زندگی و کاهش بی ســابقه نرخ باروری کلی، در قرن بیســتم 
در سراســر جهان منجر به پدیده سالمندی جمعیت شــده است. کشور ما نیز 
دستخوش چنین تغییرات جمعیتی شده است و در صورت حفظ روند یاد شده، 
رشــد سالمندی جمعیت، با شتاب بســیار زیادی پیش خواهد رفت؛ به گونه ای 
که نســبت جمعیت ســالمند در طی حدود ۲۰ سال آینده، از ۱۰ درصد به ۲۰ 
درصد خواهد رسید )۲ برابر شدن جمعیت سالمندی(. این در حالی است که در 
بسیاری از کشــورهای توسعه یافته جهان، دو برابر شدن جمعیت سالمندی در 

طول بیش از صد سال اتفاق افتاده است.
بدیهی اســت تغییرات جمعیت شــناختی در سیاســتگذاری های کان وزارت 
بهداشت و به طور ویژه معاونت بهداشــت مد نظر قرار دارد. یکی از راهکارهای 
مواجهه با تغییرات یاد شــده، اصاح ســاختار جمعیتی از طریق حفظ و ارتقاء 
جوانی جمعیت با هدف پویایی جمعیت اســت. یکــی از پیامدهای مثبت این 
سیاســت وجود نیروی انســانی جوان لازم برای حمایــت و مراقبت از جمعیت 

سالمندانی است که شمار آنها به طور روزافزونی در حال افزایش است.

حدود ۵۰ درصد هزینه های درمان 
صرف سالمندان می شوند

معاون امور توانبخشی بهزیستی استان تهران با تاکید بر لزوم توسعه مراکز روزانه 

گفت: در حال حاضر از ۴۳۰۰ سالمندی که در مراکز نگهداری می شوند بالغ بر 
۱۳۰۰ نفر مجهول الهویه هستند.

به گزارش ایســنا، یوسف رضایی در همایش روز جهانی سالمندان با بیان اینکه 
سالمندی به جهت شرایط خاصی که در کشور داریم اهمیت مضاعفی دارد، اظهار 
کرد:  ۱۰ درصد جمعیت کشــور را سالمندان تشــکیل می دهند. از نظر سرعت 
رشدی که در حوزه سالمندی داریم، کشور اول در دنیا هستیم و از همین جهت 

باید اقدام و همکاری فرابخشی در این حوزه صورت گیرد.
به گفته وی، حدود ۵۰ درصد هزینه های درمان به حوزه ســالمندی اختصاص 
دارد و باید حوزه سالمندی در سطح ملی و اجتماعی جزو اولویت ها باشد.رضایی 
با اشاره به ســرعت رشد جمعیت سالمندان گفت: براســاس آمارهای سازمان 
بهداشت جهانی، پیش بینی می شود که تا ۲۰ سال دیگر این ۱۰ درصد جمعیت 

به ۲۰ درصد برسد.
۱۰ میلیون سالمند بالای ۶۰ سال 

در کشور
سرپرست مرکز جوانی جمعیت، سامت خانواده و مدارس وزارت بهداشت با بیان 
اینکه حدود ۱۰ میلیون سالمند بالای ۶۰ سال در کشور داریم، در کشور ما اگر از 
جوانی جمعیت غفلت شود، در سال ۱۴۳۰ حدود ۳۰ میلیون نفر از جمعیت مان 

سالخورده خواهند بود که بین ۲۵ تا ۳۰ درصد از جمعیت را شامل می شوند.

رئیس کمیســون عمــران و حمــل و نقل شــورای 
اسامی شــهر تهران گفت: برای اینکه بتوانیم معضل 
ترافیــک که قدیمی، تکراری و کســالت آور شــده را 
مدیریت کنیم راهی جز تأمین لجســتیک و مدیریت 
درست برای انجام کارهای عملیاتی، شجاعانه، مدیرانه 

و متحولانه نداریم.
به گزارش ایسنا، جعفر تشکری هاشمی در حاشیه جلسه 
امرور شورای  شهر تهران  و در جمع خبرنگاران با اشاره 
به رونمایی از اتوبوس ها و واگن های مترو در روز شنبه، 
افزود: بر کســی پوشیده نیســت که مهمترین معضل 
تهران مشکات شــهری و آمد و شدها، ترافیک معابر 
، آلودگی هوا و نبود ناوگان حمل و نقل عمومی مناسب 

است. 
وی ادامــه داد: همانطور که شــهردار تهران اعام کرد 
وضعیت ما در حوزه حمل و نقل عمومی به هیچ عنوان 
خوب و قابل قبول نیست، برای حل عقب ماندگی های 
موجود باید اقدامات بزرگ و جسورانه برای حمل و نقل 
شهر انجام شود و از اینکه تعدادی اتوبوس روز گذشته 
وارد ناوگان شــدند و تعدادی از اتوبوس های گذشــته 
نیز تعمیر شدند خشــنودیم زیرا این اقدامات می تواند 
تصویری بسازد که نشان دهنده  مسیر درست باشد و 

در این مسیر باید گام های بلندتری برداشته شود. 
تشکری هاشمی گفت: باید توجه داشته باشیم که حدود 
۱۶۰۰ دســتگاه اتوبوس فعال در تهران وجود دارد و با 
چند صد دستگاه اتوبوس مشکل پایتخت حل نمی شود 
و از این رو تا رســیدن به مقصد باید اقدامات بسیاری 

انجام شود. رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای 
اسامی شهر تهران با اشاره به اقداماتی که باید برای حل 
مشکات حوزه حمل و نقل عمومی  انجام شود، اظهار 
کرد: یک بخش لجستیک است یعنی باید تعمیر ناوگان، 
خرید اتوبوس های نو، به روزرســانی و خرید واگن های 
جدید انجام شــود و وقتی شهروندان را به حمل و نقل 
عمومی تشویق می کنیم آنها باید اطمینان داشته باشند 
که بعــد از دقایقی اتوبوس برای جا به جایی آنها  وارد 
ایستگاه  می شود، مسیری مشخص برای اتوبوس وجود 
دارد کــه آنها را در ترافیک شــهری نمی گذارد و زمان 
سفرشــان به حداقل می رسد و همچنین باید امکانات 
رفاهی داخل اتوبوس به گونه ای باشد که وقتی مسافر 

سوار آن می شود احساس تحقیر نکند. 
رئیــس کمیســیون عمــران و حمل و نقل شــورای 
اسامی شهر تهران با اشاره به اهمیت مدیریت درست 
نــاوگان حمل و نقــل عمومی گفت: عــاوه بر بحث 
لجســتیکی مدیریت ناوگان هم جدی اســت. گاهی 
مشــاهده می شود که چندین دســتگاه اتوبوس پشت 
سرهم درحال حرکت هســتند و سپس با یک فاصله 
طولانی گروه بعدی اتوبوس ها به ایستگاه می رسند که 
این  موضوع دیگر ارتباطی بــه تعداد اتوبوس ها ندارد 
بلکه به نظم و مدیریت خــوب باز می گردد. وی اظهار 
کــرد: برای اینکه بتوانیم معضــل ترافیک که قدیمی، 
تکراری و کسالت آور شده را مدیریت کنیم  راهی جز 
تأمین  لجستیک و مدیریت درست برای انجام کارهای 

عملیاتی، شجاعانه، مدیرانه و متحولانه نداریم.

معاون فنی مرکز مدیریت بیماری های غیرواگیر وزارت 
بهداشــت با اشاره به آمار چاقی و اضافه وزن در کشور، 
گفــت: با کنترل چند عامل خطر می تــوان از بیش از 
نیمی از بیماری های غیرواگیر پیشگیری کرد؛ در همین 
راستا نیز هدف ما کاهش مرگ های ناشی از بیماری های 

قلبی و عروقی قبل از ۷۰ سالگی است.
به گزارش ایســنا، دکتر علیرضا مهدوی گفت: سالانه 
۲۰.۵ میلیــون نفر به دلیل بیماری های قلبی و عروقی 
در جهان از دنیا می روند. یک سوم مرگ های جهانی به 
دلیل بیماری های قلبی عروقی است و تنها فشارخون 
بالا ۱۳.۵ درصد در مرگ های غیرواگیر نقش دارد.وی 
افــزود: با کنترل چند عامل خطــر می توان از بیش از 
نیمی از بیماری های غیرواگیر پیشــگیری کرد. هدف 
ما نیز کاهش مرگ های ناشــی از بیماری های قلبی و 
عروقی قبل از ۷۰ سالگی است.مهدوی ادامه داد: اکنون 
کم تحرکی در جمعیت بالای ۱۸ سال ۵۱ درصد است، 
مصرف دخانیات در جمعیت بالای ۱۸ سال ۱۴ درصد و 
میانگین فشار خون در همین گروه سنی ۱۲۵ روی ۷۷ 
میلی متر جیوه است؛ یعنی نیمی از جمعیت بزرگسال ما 

در شرایط پیش فشارخون بالا هستند. 
نیمی از کســانی که به دیابت یا فشــارخون بالا مبتا 
هســتند از بیماری خود بی اطاع هستند و ۶۲ درصد 
افراد دارای فشــارخون بالا بیماری خود را می شناسند 
و ۵۳ درصــد در حال درمان هســتند. در همین حال 
۳۲ درصد این افراد هم دســتگاه فشارسنج دارند.وی 
افزود: ۱۴ درصد جمعیت بالای ۲۵ سال دیابت دارند و 

۷۵ درصد آنها از بیماری خود مطلع هستند و پوشش 
درمان آنها بالاتر از ۶۵ درصد است. ۳۰ درصد جمعیت 
کلســترول بالای ۲۰۰ دارند ولی فقــط ۸۱ درصد از 
این موضوع آگاه هســتند و ۷۴درصد درمان می شوند. 
میانگین تری گلیسرید هم در جمعیت بالای ۲۵ سال 
۱۵۱ اســت. در مورد اضافــه وزن ۳۸ درصد جمعیت 
بالای ۱۸ ســال دچار آن هستند  و ۲۵ درصد جمعیت 
بالای ۱۸ ســال هم چاق هســتند و ۴۸ درصد چاقی 
شکمی دارند. میانگین BMI جمعیت بالاتر از ۱۸ سال 
نیز ۲۷ است که یعنی نیمی از جمعیت بزرگسال کشور 

اضافه وزن دارند.
وی با تاکید بر اهمیت پوشــش بیمه ای داروهای مورد 
نیاز برای بیماری های غیرواگیر، گفت: داروهای دیابت 
به نحوی تحت پوشــش قرار گرفتنــد و امیدوارم بقیه 
داروها هم به تدریج تحت پوشــش قرار گیرند.مهدوی 
در پایان تاکید کرد: از ۷ ســال قبل برنامه های دیابت 
و فشــارخون را ادغام کردیم و با یک آزمایش و بررسی 
ســاده می توانیم افراد در معرض خطر را شناســایی و 
ماهانه توسط مراقب سامت و هر سه ماه توسط پزشک 
دنبال کنیم.  سال قبل و بعد از پاندمی کرونا بیشترین 
آمار بررســی و خطرسنجی به این شیوه را داشتیم که 
به بالای ۱۰ میلیون نفر در جمعیت بالاتر از ۳۰ ســال 
رسیدیم. اگر فردی هم سابقه بیماری داشته باشد مورد 
پیشگیری ثانویه قرار می گیرد. تغییر شیوه زندگی بسیار 
مهم است و باید برنامه های تغذیه و آموزش درستی به 

بزرگسالان هم ارائه شود.

رئیس کمیسیون حمل و نقل شورای شهر عنوان کرد
اعلام ۴ معضل مهم تهران

معاون فنی مرکز مدیریت بیماری های غیرواگیر وزارت بهداشت اعلام کرد
مصرف دخانیات در ۱۴ درصد سنین بالای ۱۸ سال 

رئیس سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور  تاکید کرد

نیاز به اصلاح قانون سازمان نظام روانشناسی و مشاوره  
۲۰ درصد مردم جامعه مشکلات روانشناختی دارند

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی
 بطور فوق العاده

شرکت تولیدی صنعتی سمنان خودرو 
)سهامی خاص(به شماره ثبت ۲۱7۲ 

و شناسه ملی ۱0۴۸00۸56۸۸
بدینوسیله از کلیه سهامداران شرکت تولیدی صنعتی 
ســمنان خودرو )ســهامی خــاص( به شــماره ثبت 
۲۱۷۲ ســمنان دعوت می گردد که در جلسه مجمع 
عمومــی عادی بطور فوق العاده شــرکت که در تاریخ 
۱4۰2/۰7/2۰ راس ســاعت ۱8 بعد از ظهر واقع در 
سمنان کیلومتر ۷ جاده دامغان شهرک صنعتی شرق 
خیابان اعتماد بن بســت نصر تشکیل می گردد حضور 

بهم رسانند.

دستور جلسه:
- تصویب صورت های مالی عملکرد سال ۱۴۰۱

- تعیین بازرسان شرکت
هیات مدیره شرکت

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی
 بطور فوق العاده

شرکت صنایع الکترونیک سازان سمنان 
)سهامی خاص(به شماره ثبت ۴۱۲6 

و شناسه ملی ۱0۴۸0۱0۸657
بدینوســیله از کلیــه ســهامداران شــرکت صنایع 
الکترونیک سازان ســمنان )سهامی خاص( به شماره 
ثبت ۴۱۲۶ ســمنان دعوت می گردد که در جلســه 
مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده شــرکت که در 
تاریخ ۱4۰2/۰7/2۰ راس ساعت ۱۶ بعد از ظهر واقع 
در ســمنان کیلومتر ۷ جاده دامغان شهرک صنعتی 
شــرق خیابان اعتماد بن بست نصر تشکیل می گردد 

حضور بهم رسانند.

دستور جلسه:
- تصویب صورت های مالی عملکرد سال ۱۴۰۱

- تعیین بازرسان شرکت
هیات مدیره شرکت

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی
 بطور فوق العاده

گروه تولیدی صنعتی سازان )سهامی خاص(
به شماره ثبت 969 

و شناسه ملی ۱0۸60۲0۴۱5۲
بدینوســیله از کلیه سهامداران گروه تولیدی صنعتی 
سازان )ســهامی خاص( به شماره ثبت ۹۶۹ سمنان 
 دعــوت می گردد کــه در جلســه مجمــع عمومی

 عــادی بطــور فوق العــاده شــرکت کــه در تاریخ 
۱4۰2/۰7/2۰ راس ســاعت ۱4 بعد از ظهر واقع در 
سمنان کیلومتر ۷ جاده دامغان شهرک صنعتی شرق 
خیابان اعتماد بن بست نصر تشکیل می گردد حضور 

بهم رسانند.

دستور جلسه:
- تصویب صورت های مالی عملکرد سال ۱۴۰۱

- تعیین بازرسان شرکت.
هیات مدیره شرکت

معاون وزیر بهداشت اعلام کرد

افزایش ۲ برابری سالمندان کشور 
طی ۲0 سال آینده




